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Master's thesis: 103 p., 10 fig., 12 tables, 79 sources 

 

MONETARY SYSTEM, CURRENCY RELATIONS, INTERNATIONAL 

MONETARY SYSTEM, CURRENCY MARKET, THEORETICAL 

FOUNDATIONS, CURRENT STATE, DEVELOPMENT, REGULATION, 

INTERNATIONAL MONETARY FUND, GLOBALIZATION, FINANCIAL 

MARKETS. 

 

In this Master's thesis, a thorough examination of the monetary system is 

conducted, with particular emphasis on currency relations, the international monetary 

system, and the evolution of the currency market. The significance of this research 

lies in the significant influence that the monetary system has on economic stability, 

international trade, and financial integration. The objective of this work is to enhance 

comprehension, identify crucial issues, and offer valuable insights for making 

informed decisions and formulating policies. 

The focus of this research is the monetary system, which includes the 

institutions, mechanisms, and processes that govern how money is created, circulated, 

and controlled within both national and international economies. The research subject 

involves conducting a thorough analysis of the monetary system, with specific 

attention given to currency relations, the international monetary system, and the 

currency market. 

This research focuses on understanding the monetary system and currency 

relations, including their definition and essence. The study identifies the stages of 

formation and analyzes various characteristics associated with them. Additionally, it 

examines in detail the role and functions of the International Monetary Fund (IMF) as 

a key institution within the international monetary system. Furthermore, this research 

thoroughly explores operations on the international currency market, international 

settlement balances, and international credit relations. It also investigates how 

International Monetary and Financial Organizations contribute to globalization within 

financial markets. Finally, it evaluates modern models and systems used for 

regulating foreign currency markets. 

This research is unique because it takes a comprehensive approach to analyzing 

the theoretical foundations, current state, and future development of the monetary 

system. By examining these aspects, this study adds valuable insights to the existing 

body of knowledge, benefiting policymakers, economists, and market participants. 

  



Магистерская диссертация: 103с., 10рис., 12таблицы, 79 источников 

 

ВАЛЮТНАЯ СИСТЕМА, ВАЛЮТНЫЕ ОТНОШЕНИЯ, 

МЕЖДУНАРОДНАЯ ВАЛЮТНАЯ СИСТЕМА, ВАЛЮТНЫЙ РЫНОК, 

ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ ОСНОВЫ, ТЕКУЩЕЕ СОСТОЯНИЕ, РАЗВИТИЕ, 

РЕГУЛИРОВАНИЕ, МЕЖДУНАРОДНЫЙ ВАЛЮТНЫЙ ФОНД, 

ГЛОБАЛИЗАЦИЯ, ФИНАНСОВЫЕ РЫНКИ. 

 

В магистерской диссертации представлен всесторонний анализ валютной 

системы с акцентом на валютные отношения, международную валютную 

систему и развитие валютного рынка. Актуальность этого исследования 

заключается в глубоком влиянии валютной системы на экономическую 

стабильность, международную торговлю и финансовую интеграцию. Цель этой 

работы заключается в углублении понимания, выявлении ключевых вопросов и 

предоставлении ценной информации для принятия обоснованных решений и 

разработки политики. 

Предметом исследования является денежно-кредитная система, 

охватывающая институты, механизмы и процессы, которые регулируют 

создание, оборот и контроль денежных средств в национальной и 

международной экономике. Предметом исследования является всесторонний 

анализ валютной системы с уделением особого внимания валютным 

отношениям, международной валютной системе и валютному рынку. 

Основными результатами данного исследования являются определение и 

сущность денежно-кредитной системы и валютных отношений, определение 

этапов ее формирования, анализ ее характеристик. Рассматриваются также роль 

и функции международного валютного фонда (МВФ) как ведущего учреждения 

в международной валютной системе. Кроме того, в исследовании 

анализируются операции на международном валютном рынке, международные 

расчетные балансы и международные кредитные отношения. В нем 

рассматривается деятельность международных валютно-финансовых 

организаций в условиях глобализации финансовых рынков и дается оценка 

характеристик современных моделей и систем регулирования валютного рынка. 

Рассматривая эти аспекты, данное исследование вносит вклад в 

существующий массив знаний, обеспечивая ценную информацию для 

политиков, экономистов и участников рынка. 
 


